

Title (en)

Apparatus for the treatment of at least one running multifilament yarn.

Title (de)

Vorrichtung zum Behandeln wenigstens eines laufenden Multifilamentgarns.

Title (fr)

Dispositif pour le traitement d'un moins un fil multifilament.

Publication

**EP 0625600 A1 19941123 (DE)**

Application

**EP 94810219 A 19940420**

Priority

CH 143693 A 19930511

Abstract (en)

The apparatus contains a continuous yarn channel (13, 14, 15) of circular cross-section. Three blowing-medium feed bores (16, 17) open out in a cylindrical middle portion (14) of the yarn channel (13, 14, 15). The axes of the blowing-medium feed bores (16, 17) intersect the axis of the yarn channel (13, 14, 15) at a common point, each at an angle of 15 to 40°. By means of the apparatus, it is possible to treat a multifilament yarn (M1), which is fed to the yarn channel (13, 14, 15) with an over-delivery of 0 to 15 % and which is drawn off from the apparatus transversely to the axis of the yarn channel (13, 14, 15), in such a way that the filaments of the yarn are intertwined with one another uniformly over the length of the yarn and, at the same time, form no projecting loops. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Vorrichtung enthält einen durchgehenden, im Querschnitt kreisrunden Garnkanal (13, 14, 15). In einem zylindrischen mittleren Abschnitt (14) des Garnkanals (13, 14, 15) münden drei Blasmedium-Zuführbohrungen (16, 17). Die Achsen der Blasmedium-Zuführbohrungen (16, 17) schneiden die Achse des Garnkanals (13, 14, 15) in einem gemeinsamen Punkt je unter einem Winkel von 15 bis 40°. Mit der Vorrichtung ist es möglich, ein Multifilamentgarn (M1), das dem Garnkanal (13, 14, 15) mit einer Ueberlieferung von 0 bis 15% zugeführt wird und das quer zur Achse des Garnkanals (13, 14, 15) aus der Vorrichtung abgezogen wird, so zu behandeln, dass die Filamente des Garns über die Länge des Garns gleichförmig miteinander verflochten werden und dabei keine abstehenden Schlingen bilden. <IMAGE>

IPC 1-7

**D02J 1/08; D02G 1/16**

IPC 8 full level

**D02J 1/00** (2006.01); **D02G 1/16** (2006.01); **D02J 1/08** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**D02G 1/161** (2013.01 - EP US); **D02J 1/08** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] US 3638291 A 19720201 - YNGVE PAUL WESLEY
- [A] DE 2856291 B1 19800313 - AKZO GMBH
- [A] US 3983609 A 19761005 - PIKE HERBERT J
- [A] US 3828404 A 19740813 - PECKINPAUGH F, et al
- [A] GB 1178753 A 19700121 - ICI LTD [GB]

Cited by

US6148490A; DE19947894C1; DE19543631A1; DE19543631C2; WO9919549A3

Designated contracting state (EPC)

CH DE FR GB IT LI

DOCDB simple family (publication)

**EP 0625600 A1 19941123; EP 0625600 B1 19970702**; CH 687086 A5 19960913; CN 1037118 C 19980121; CN 1098751 A 19950215;  
DE 59403241 D1 19970807; JP H06322633 A 19941122; RU 2091518 C1 19970927; US 5713113 A 19980203

DOCDB simple family (application)

**EP 94810219 A 19940420**; CH 143693 A 19930511; CN 94104785 A 19940504; DE 59403241 T 19940420; JP 9633494 A 19940510;  
RU 94015833 A 19940510; US 68098196 A 19960716